

Elisabeth Merk

TUM | City of Munich

Architect and urban planner educated at the University of Applied Sciences Regensburg and the University of Florence. City planning officer in Regensburg, then Head of Planning in Halle (Saale) from 2000. Since 2007, Planning Director for the City of Munich. Full Professor of Urban Design (Stuttgart University of Applied Sciences, 2005), Honorary Professor there since 2009 and at TUM since 2020. President of the German Academy for Urban and Regional Spatial Planning (2015–2022). Serves on bodies including the German Association of Cities, the Bavarian Association of Cities (Construction & Planning), ICOMOS, the National Urban Development Policy board, the Federal Foundation for Building Culture, and the German Werkbund. Recipient of the 2022 ULI Leadership Award (City Planning). As Munich's planning/design director she leads major plans and competitions, including STEP, Wohnen in München VII, "Creating NEBourhoods Together" in Neuperlach, and large-scale regeneration of the northeast, rail yards, Neufreimann, and Freiham.

Architecte et urbaniste, formée à la Hochschule de Ratisbonne et à l'Université de Florence. Chargée de la planification urbaine à Ratisbonne, puis directrice de l'urbanisme à Halle (Saale) à partir de 2000. Depuis 2007, directrice de la planification pour la Ville de Munich. Professeure titulaire de conception urbaine (Hochschule für Technik Stuttgart, 2005), professeure honoraire dans le même établissement depuis 2009 et à la TUM depuis 2020. Présidente de l'Académie allemande pour l'aménagement urbain et régional (DASL) de 2015 à 2022. Membre ou observatrice auprès du Deutscher Städtetag (commission Construction et Transports), du Bayerischer Städtetag (commission Construction et Aménagement), de l'ICOMOS, du conseil de la Politique nationale de développement urbain, de la Bundesstiftung Baukultur et du Deutscher Werkbund. Lauréate du ULI Leadership Award 2022 (urbanisme). À la tête du design et de la planification de Munich, pilote des plans et concours majeurs, dont STEP, Wohnen in München VII, « Creating NEBourhoods Together » à Neuperlach, et les grandes opérations de requalification du Nord-Est, des emprises ferroviaires centrales, de Neufreimann et de Freiham.